
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 26. září 2022 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, 
Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika 
Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Marta 
Pató, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo 
Říha, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni: 
Naděžda Tichá 
 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Počty studentů – pan děkan poděkoval za naplnění kvót přijatých studentů do prvních 
ročníků. Jsme jedna z mála fakult, které se daří držet se kvót nastavených v r. 2017. V roce 
2017 jsme měli 416 zapsaných prváků (299 bc., 99 mgr. a 18 dr.), nyní máme 412 
zapsaných prváků (304 bc., 94 mgr. a 14 dr.). Technické fakulty mají propad i v řádu stovek 
studentů. Abychom pomohli doplnit univerzitní kvóty, můžeme na odvolání dobrat ještě pět 
uchazečů do oboru Humanitní studia (na odvolání z druhého kola). Čekáme v této věci na 
pokyn rektora. V procentuálním porovnání přijatých studentů dle stupně vzdělání jsou 
výsledky také dlouhodobě stejné. Letos to dělá 74 % bc., 23 % mgr. a 3 % dr. studentů. Na 
podzim proběhne jednání s rektorem a ostatními děkany, kde se bude řešit nastavení počtu 
studentů na jednotlivé fakulty do budoucna (záleží také na výši kenů, obory na FF je mají 
nízké, větší nárůst nebude v daných podmínkách žádoucí). 
 
Malý zájem o UPCE přisuzují někteří nedostatečné propagaci. UPCE není vidět. Jiná města 
propagují billboardy, reklamy jsou ve státní i regionální televizi a v místních rádiích. FF má 
propagaci na dobré úrovni, horší je spolupráce s univerzitním propagačním oddělením. Např. 
k úmrtí královny Alžběty II. – propagační oddělení mělo kontakt na pracovníka, který se tímto 
tématem zabývá, přesto se cca po týdnu po tomto kontaktu začali shánět (špatná 
komunikace na oddělení). Navíc mají dodaný seznam odborníků k jednotlivým tématům. 
Propagační oddělení v tiskových zprávách uvádí, že na naší fakultě se studuje historie 
a filozofie, neuvádí nic víc, na ostatní obory zapomínají.  
 
1/2 Hodnocení H21 excelentních výstupů v M1 za rok 2020 – děkan poděkoval za skvělé 
výsledky hodnocení. Celkově za UPCE známku 1 obdržely čtyři výstupy – z toho dva jsou na 
FF (doc. Marek z ÚHV a dr. Joseph Wiinikka-Lydon z KFR). Další naše výstupy získaly 
známku 2 (5x), 3 (7x) a 4 (2x). Výstupy se známkou 4 budou rozporovány (jeden výstup 
získal cenu Asociace pro pedagogický výzkum za nejlepší výzkumný článek, přesto byl 
špatně hodnocen). Dle Směrnice č. 2/2022 budou vyplaceny příslušné odměny.  
Proděkanka Bubíková: Pro srovnání: UPCE získala 4x hodnocení 1, 8x hodnocení 2, 16x 
hodnocení 3 a 5x hodnocení 4, žádná pětka, jeden výstup nehodnocen. Letošní nominace 
do M1 (za rok 2021) – počet nominací snížen na 10-12 výstupů za FF (dříve jedna nominace 
za každých 10 mil. DKRVO, nově jedna nominace za každých 15 mil. DKRVO – proto 
snížení počtu). Velkou pozornost je třeba věnovat zdůvodnění (přínos, význam, případně 
ohlasy, recenze, citace – vše lze ještě dodat prod. Bubíkové).  
 
1/3 UPCE má vysoutěženého dodavatele elektrické energie na léta 2022 a 2023 a máme 
jisté smluvní záruky, že ceny nebudou příští rok přemrštěné. Připomínáme: Letos jsou ceny 
2x vyšší než loni a FF to přijde místo cca 1 mil. (2021) nově na 2 mil. Kč (2022). 



 
1/4 V zářijové výplatě bude vyplacena kvartální odměna všem zaměstnancům. Plníme tak 
rozhodnutí z června (UPCE letos nezvedla tarify, místo toho děkan FF dává v nelehké situaci 
mimořádné odměny – další bude v prosinci, poslední pak v březnu 2023). 
 
1/5 Změny metodických materiálů a akreditačních formulářů NAÚ, které byly avizovány na 
minulém KD, vedení ověřilo na rektorátu i v sekretariátu NAÚ – od ledna 2023 se evidence 
kurzů v akreditacích u jednotlivých AP týká pouze kurzů, kde akademik fyzicky učí celý kurz, 
nepočítá se do toho garantování Odevzdání závěrečné práce, Semestrálních pobytů 
v zahraničí apod. Bylo zavedeno převážně z důvodu nadměrné zátěže vyučujících na 
soukromých VŠ. 
 
1/6 Vědecká rada FF se uskuteční 2. 11. od 10 h – mimo jiné na ní bude zahájeno 
profesorské řízení doc. Čapského (ÚHV) na návrh děkana.  
 
2. Informace tajemnice 
 
2/1 Portál Vema, tj. dovolenky, včetně schvalování, výplatní lístky, aj. (vema.upce.cz) bude 
od poloviny října přístupný pro všechny zaměstnance, odkudkoli, z jakýchkoli zařízení, bez 
nutnosti přihlášení z cizích sítí do VPN (Virtual Private Netvork pomocí SW Cisco 
AnyConnect) a bez nutnosti použít jen centrálně spravovaný počítač (známé zařízení). 
Aktuální informace bude s menším předstihem vydána na Intranetu. Portál Vema bude však 
vyžadovat ověření uživatele pomocí MFA (Multi-Factor Authentication), které bylo všem 
zaměstnancům nařízeno v „Opatření rektora č. 4/2022“. 
 
2/2 Není možné schvalovat cestovní příkazy zpětně. Prosím o informování všech kolegů. Dle 
interní směrnice je nutné mít CP zadaný alespoň tři dny předem u tuzemských cest a sedm 
dní předem u zahraničních cest. S platností od dneška nebudu za správce (schvaluji jako 
poslední) schvalovat CP, u kterých jsou zaměstnanci již na cestě. 

 
2/3 Čerpání zakázek 
Připomínám, že je nutné začít čerpat, resp. průběžně čerpat jednotlivé zakázky: 

- KA250000, VT, VA – nutno vyčerpat ideálně do konce listopadu, nelze převádět do 
dalšího roku; 

- KA100000 – zůstatky lze převést do fondu; 
- IRF – nutno dočerpat do konce listopadu; 
- IGA – nutno dočerpat do konce roku; 
- GAČR – pozor, letos bude možné tvořit FUUP pouze do výše 5 %; 
- čerpat také katederní stipendia (o výši zůstatku požádejte paní Krpatovou). 

 
2/4 Tajemnice – od konce srpna ukončena pracovní neschopnost, personální a mzdové 
záležitosti řešit výhradně s tajemnicí, mzdové dokumenty předávat osobně. 

 
2/5 Od 1. 10. na pozici referentka tajemnice nová kolegyně paní Petra Růtová. 

 
2/6 Instalace nového elektronického přístupového a zabezpečovacího systému v budově EA 
– přes léto proběhla instalace elektronických klíčů do kanceláří zakoupených na konci 
loňského roku, a v druhé fázi instalace čteček do učeben. Případné problémy se čtečkami 
hlásit paní Krpatové, v případě potřeby doplnit přístupy na klíče se obracejte na sekretářky 
kateder. 
Důvody této inovace: 
- bezpečnostní hledisko – centrální napojení na hasiče nebylo bez tohoto zabezpečení 

možné, v případě požáru je možné všechny místnosti otevřít dálkově a najednou; 
- v budově EA již dlouhodobě všude nainstalováno, kromě pater FF; 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvema.upce.cz%2F&data=05%7C01%7CVeronika.Kovarova%40upce.cz%7C6bdd52c9c7084f05763d08da8f3c3942%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637979786066810154%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=JEQCHNOI8KuiVemdWRpl%2BajfFdl5iFeibKc3lT%2BxJTA%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fzamestnanci.upce.cz%2Fsmernice%2Fzabezpeceni-uzivatelskych-uctu-zamestnancu-multifaktorovou-autentizaci&data=05%7C01%7CVeronika.Kovarova%40upce.cz%7C6bdd52c9c7084f05763d08da8f3c3942%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637979786066810154%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=kesHYga8GQNoIsofD1c2trmDWTIHalH2PZ77veIHxsE%3D&reserved=0


- zjednodušení pro zaměstnance – na jeden klíč je možné nastavit přístupy do více 
místností, současně v případě ztráty klíče se tento klíč pouze zablokuje, není nutné 
měnit zámky; 

- staré klíče již nebyly k dispozici. 
 
3. Informace proděkana Hejduka 
 
3/1 Dům zahraniční spolupráce vyzývá k zapojení se do projektů mobility v oblasti 
vzdělávání dospělých (z řad veřejnosti, mimo UPCE). Podporované aktivity: a) výjezdy 
zaměstnanců UPCE do zahraničí; b) příjezdy zaměstnanců na UPCE; c) přípravné návštěvy; 
d) mobility vzdělávaných osob. 
Zájemci se mohou obracet na Oddělení pro mezinárodní vztahy, ing. Kateřina Pešková. 
Podrobné informace viz Vzdělávání dospělých | Dům zahraniční spolupráce (dzs.cz). 
 
3/2 Konzulát v Manchesteru opět počítá, že příští rok proběhne zhruba 4-5 stáží studentů FF 
na konzulátu. Základní podmínkou je výborná angličtina. Předpokladem je účast studentů 
z KAA, možnost ale i pro další studenty. V příštích 14 dnech budou osloveni katedry/studenti 
a proběhne výběr. 
 
3/3 Do podzimního výběrového řízení na Erasmus+ se přihlásili čtyři studenti z FF (1x dr., 1x 
mgr, 2x bc). Katedry budou požádány o body pro jednotlivé studenty. Prosíme o kontrolu 
adekvátnosti místa ke studiu. 
 
4. Informace proděkanky Reimannové 
 
Volitelné předměty C s obsazeností 0-4 studenti budou (již tradičně) zrušeny, AP i studenti 
obdrží informaci. Předměty Povinně volitelné B s obsazeností 0-4 budou konzultovány s VK. 
 
5. Informace proděkana Říhy 
 
5/1 Středa 12. října 2022 děkanské volno za účelem umožnění účasti studentů 
a zaměstnanců FF UPCE na dvou akcích:  
od 10:00 v EB-E2 setkání s Jakubem Kalenským (expertem na ruské desinformace);  
od 14:30 na hřišti u červené tělocvičny fotbalový zápas studenti vs. akademičtí pracovníci FF 
UPCE; vedoucím kateder/ústavu byl rozeslán e-mail, prosíme o předání všem AP (zejména 
kvůli nominaci do týmu zaměstnanců – zájemci nechť se ozvou e-mailem dr. Říhovi). 
 
5/2 Výuka češtiny pro Ukrajince – pokračuje a dle sdělení dr. Krásy ji bude i nadále zajišťovat 
paní Šumlanská, a to ve stávajícím formátu (2x týdně) do konce kalendářního roku; v plánu 
je i „klub pro Ukrajinky“ (podrobnější informace dr. Krása). 
 
5/3 HR Award – probíhá několikaměsíční proces implementace HR strategie pro univerzitu 
a výzkumné pracovníky (podrobnosti zde: HR Strategie pro vědu a výzkum (HRS4R, Human 
Resources Strategy for Researchers) | Univerzita Pardubice (upce.cz); jedná se o postupné 
plnění cílů obsažených v Akčním plánu rozvoje lidských zdrojů na UPCE, v podstatě jde 
o zajišťování rovných podmínek pro všechny zaměstnance; probíhají pravidelné schůzky 
zástupců fakult s prorektorkou Černohorskou a HR Award manažerkou Ing. Ivetou 
Moravcovou; na poslední schůzce (13. 9. 2022) řešena mj. genderová problematika. 
 
5/4 Ohledně postoje rektorátu k otázce zamezení sexuálního obtěžování a genderově 
nevyrovnaného chování (viz příslušnou směrnici z června 2019: smernice_c._5-
2019_132728.pdf (upce.cz)) poskytl prorektor Panoch obsáhlé vyjádření; co se týče nabídky 
přímé pomoci v akutních případech, pokládá dosavadní univerzitní opatření za dostatečná: 
informace ke krizové intervenci poskytované ohroženým osobám na UPCE jsou dostupné 
zde: Krizová intervence | Univerzita Pardubice (upce.cz). V širších souvislostech prorektor 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.dzs.cz%2Fprogram%2Ferasmus%2Fprojekty-granty%2Fvzdelavani-dospelych%23mobility-dospely&data=05%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C2dc89e8fda534abfce3808da9f997bc1%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637997778797118551%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Me6yYYIWuOc%2FA53FBkqUjulMnDDlw1hwkdRo88Snla8%3D&reserved=0
https://ff.upce.cz/tak-trochu-jiny-den-ff-upce
https://www.upce.cz/hr-strategie-pro-vedu-vyzkum
https://www.upce.cz/hr-strategie-pro-vedu-vyzkum
https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/public/luva3059/smernice_c._5-2019_132728.pdf
https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/public/luva3059/smernice_c._5-2019_132728.pdf
https://www.upce.cz/krizova-intervence


Panoch zároveň upozornil na čerstvě vzniklý materiál Plánu rovných příležitostí na UPCE, 
který řeší otázku genderové rovnosti: Plán rovných příležitostí UPCE (GEP) | Univerzita 
Pardubice. 
 
6. Různé 
 
Dr. Pató – zasedání AS FF proběhne v pondělí 3. 10. od 13.30 h. 
V prosinci proběhnou řádné volby do AS UPCE. Prosíme o nominace na členy do komise.  
Skrz velký senát byla zaslána žádost kvestorovi UPCE týkající se energetické situace – jak 
řeší UPCE energetickou náročnost a ceny energií a jak hodlá – mj. i v podmínkách FF – 
šetřit. 
 
Doc. Marek poděkoval jménem ÚHV Bc. Husákové za vstřícnost, bezproblémovou a rychlou 
komunikaci při sestavování rozvrhů. 
 
Vyjádřil nespokojenost s univerzitním nakladatelstvím, které oslovila dr. Nekvapil Jirásková 
se žádostí o propagaci na Sjezdu historiků a paní Bc. Poláková tuto propagaci odmítla. 
Ostatní univerzitní nakladatelství měla na sjezdu zastoupení, jen naše ne. 
 
Další problém spatřuje v odkupu publikace v případě recenzního výtisku. Toto by mělo být 
v zájmu nakladatelství. Prod. Říha dojedná nápravu. 
 
Studuj UPCE – stránky nejsou dobře srozumitelné. Za matoucí považuje informace, že se 
zde studuje Gender History či Soudobé dějiny – mělo by být správně uvedeno pod Historií 
s tím, že si uchazeč může vybrat určitou specializaci. Úpravu zajistí Ing. Pražák. 
 
ÚHV zvažuje natočení krátkých propagačních videí o jednotlivých specializacích 
(medailonky, publikace).  
 
Proběhne Zámek plný knih – kterého se zúčastní i univerzitní nakladatelství.  
 
Dr. Roebuck – v sobotu začaly oslavy 30. výročí výuky anglistiky a amerikanistiky na UPCE. 
Proběhlo setkání s absolventy a bývalými kolegy. Dále pokračují Filmovým klubem KAA 
v Divadle 29 (bude probíhat celý semestr, viz program) a 4. 10. autorským čtením také 
v Divadle 29. Program oslav je zde. 
 
Děkanské volno – zda by informace mohla být podána před semestrem. Děkan: v ZS 
děkanské volno pouze 12. 10. (viz výše), plánovat se dopředu nedalo. 
 
Dr. Beníšková – pozvánka na workshop viz přiložený soubor. 
 
 
 
 
Další kolegium je plánováno na 17. října 2022 od 12 h. 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 27. 9. 2022                                                                        děkan 

https://www.upce.cz/plan-rovnych-prilezitosti-gep
https://www.upce.cz/plan-rovnych-prilezitosti-gep
https://ff.upce.cz/ff/filmovy-klub
https://ff.upce.cz/node/121225
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